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Sesja popularnonaukowa poświęcona ochronie 
wód (Ostróda, 12 VI 1981 r.)

Sporządzając tę notatkę chcę dać wyraz przeświadczeniu, że warto informo
wać szerokie kręgi hydrobiologów także o działalności małych ośrodków. Zwłasz
cza gdy działalność ta na rozpropagowanie w pełni zasługuje.

Sesja poświęcona ochronie wód odbyła się w ramach Dni Ostródy, obchodzo
nych pod hasłem: „Środowisko, w którym żyjemy”. Jej organizatorami byli: Urząd 
Miejski w Ostródzie, Towarzystwo Miłośników Ziemi Ostródzkiej „Grunwald” oraz 
Miejska Biblioteka Publiczna w Ostródzie. (Dodajmy na marginesie, że organizo
wanie sesji w ramach dorocznych Dni Ostródy ma już swoją tradycję i np. w 1980 r. 
odbyła się sesja poświęcona 570. rocznicy bitwy pod Grunwaldem.) Sesję prowa- 
dził mgr Tadeusz Peter, prezes Towarzystwa (prowadzącego ożywioną i pożyteczną 
działalność już 10 lat) i zarazem dyrektor Liceum Ogólnokształcącego. Na jej pro
gram złożyły się trzy referaty, dwa komunikaty oraz dyskusja. Prof. Marian Leo
pold (Instytut Rybactwa Śródlądowego, Olsztyn) wygłosił referat pt. „Społeczno- 
-ekonomiczne znaczenie ochrony jezior” (szczególną uwagę zwracając na wartość 
rekreacyjną i rybacką jezior), zaś doc. Józef Kossakowski (z tegoż Instytutu) —  
referat pt. „Zmiany środowiska wodnego a warunki bytowania raków” (m.in. pod
kreślając, że raki mogą stanowić rodzaj testu biologicznego czystości wód). Trzeci 
referat pt. „Sposoby zagospodarowania gmin ostródzkich z punktu widzenia ochro
ny środowiska” wygłosiła dr Franciszka Maciejewska, reprezentująca Towarzystwo 
Miłośników Ziemi Ostródzkiej.

W dalszym ciągu sesji zaprezentowało się Koło Hydrobiologiczne im. A. Lityń
skiego, znane nam —  z jak najlepszej strony —  z XI Zjazdu Hydrobiologów Pol
skich w Łodzi w 1979 r. Koło — wydoroślało i obecnie działa przy Liceum Ogól
nokształcącym (poprzednio — przypomnijmy —  przy Zbiorczej Szkole Gminnej), 
przy czym nadal prowadzi je wielka entuzjastka hydrobiologii, mgr Helena Kos
sakowska. Dwa interesujące i na dobrym poziomie komunikaty przedstawili absol
wenci Liceum (z 1981 r.): Ryszard Serbintowicz — „Próba określenia wpływu ście
ków z gorzelni na dalszy postęp eutrofizacji Jeziora Perskiego” oraz Andrzej Szej- 
noch — „Turystyka i rekreacja nad Jeziorem Perskim”. Sesję zakończyła krótka 
dyskusja, w której m.in. mówiono o klasyfikacji jezior pod kątem jakości ich wód.

W gmachu Urzędu Miasta, gdzie odbywały się obrady sesji, czynna była wy
stawa pt. „Woda naszym największym skarbem”, zorganizowana przez Miejską 
Bibliotekę Publiczną.

* Redagują: Eligiusz Pieczyński i Jan Igor Rybak (Polskie Towarzystwo Hydro 
biologiczne).
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Pozostaje mieć nadzieję, że wymiernym efektem tej sesji będą praktyczne kro
ki ze strony miejscowych władz zmierzające do uratowania okolicznych jezior, 
w tym pięknego Jeziora Drwęckiego, których stan czystości jest katastrofalny.

Kończąc te krótkie impresje chciałbym odnotować, że oprócz omówionej sesji 
w ramach Dni Ostródy odbyły się imprezy kulturalne, oświatowe i sportowe. Ich 
kulminację niewątpliwie stanowił piękny wieczór muzyczny, kiedy to w miejsco- 
wym- Kościele Parafialnym można było wysłuchać... IX Symfonii Ludwiga van 
Beethovena (sic!). Wykonawcami tego arcydzieła byli: orkiestra symfoniczna Fil- 
harmonii Olsztyńskiej, chór mieszany Filharmonii Narodowej, soliści warszawskie- 

-  Tadeusz Wojciechowski. Nie sądziłem, że 
kojarzyć mi się będzie dodatkowo z muzyką

*

moich lat szkolnych,
go Teatru Wielkiego, a dyrygował 
Ostróda, miasto 
Beethovena!%

Eligiusz Pieczyński


